



for a living planet®

WWF-Cambodia

21, Street 322,
Boeung Keng Kang I,
Phnom Penh, Cambodia
P.O. Box: 2467

Tel: +855 23 218 034
Fax: +855 23 211 909
wwf.org.kh
wwfcambodia@wwf.org.kh

For Immediate Release

ក្រសួងបរិស្ថាន និងអង្គការ WWF-កម្ពុជា រួមគ្នាលើកកម្ពស់ការយល់ដឹងជាសាធារណៈស្តីអំពីកិច្ចការពារសត្វព្រៃ និងព្រៃឈើ ក្នុងទិវាសត្វខ្លាធំ

ខេត្តមណ្ឌលគីរី ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ថ្ងៃទី២៩ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៩៖ ក្រសួងបរិស្ថាន និងអង្គការ WWF-កម្ពុជា នឹងប្រារព្ធទិវាសត្វខ្លាធំ ក្នុងខេត្តមណ្ឌលគីរី ជាមួយនិងកម្មវិធីនានាដែលរៀបចំឡើងដើម្បីលើកកម្ពស់ការយល់ដឹងជាសាធារណៈស្តីអំពីអត្ថប្រយោជន៍របស់សត្វខ្លាធំចំពោះមនុស្ស និងធម្មជាតិ គុណតម្លៃរបស់សត្វព្រៃ និងជីវៈចម្រុះក្នុងខេត្តមណ្ឌលគីរី ព្រមទាំងបង្ហាញពីផលប៉ះពាល់នៃការបរបាញ់ និងបរិភោគសាច់សត្វព្រៃ ទៅលើចំនួនសត្វព្រៃ។ កម្មវិធីទាំងនេះ នឹងចាប់ផ្តើមក្នុងទីរួមខេត្តមណ្ឌលគីរី នៅថ្ងៃទី២៨-២៩ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៩។

ការរត់ប្រណាំងចម្ងាយ ៥ គីឡូម៉ែត្រ ដើម្បីសត្វខ្លាធំ និងសត្វព្រៃ នឹងផ្តើមនៅព្រឹកថ្ងៃទី២៨ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៩ ហើយកម្មវិធីតន្ត្រីខ្នាតតូច នឹងចាប់ផ្តើមនៅថ្ងៃទី២៩ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៩ នាពេលរសៀល នៅសួនច្បារក្រុងសែនមនោរម្យ។ នៅថ្ងៃទី២៩ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៩ នឹងមានការសម្តែងសិល្បៈ ការរំលងល្បែងអប់រំ កម្មវិធីសំណួរចម្លើយ និងការតាំងពិព័រណ៍បើកឱ្យទស្សនិកជនទូទៅក្នុងខេត្តមណ្ឌលគីរីចូលរួមកំសាន្ត។

អ្នកចូលរួមអាចចុះឈ្មោះចូលរួមការរត់ប្រណាំងជាមុន នៅការិយាល័យអង្គការ WWF-កម្ពុជា ដែលមានទីតាំងក្នុងភូមិអូរស្ពាន ឃុំស្ពានមានជ័យ ក្រុងសែនមនោរម្យ ខេត្តក្រចេះ។ ការរត់ប្រណាំងនេះ បើកឱ្យមនុស្សគ្រប់វ័យចូលរួម ហើយចាប់ផ្តើមរត់ពីការិយាល័យអង្គការ WWF-កម្ពុជា ប្រចាំខេត្តមណ្ឌលគីរី។ លោកអ្នកអាចស្វែងរកព័ត៌មានបន្ថែមអំពីទិវាសត្វខ្លាធំ ព្រមទាំងចូលរួមឆ្លើយសំណួរសាកល្បង និងសកម្មភាពជាច្រើនទៀត តាមរយៈទំព័រហ្វេសប៊ុករបស់អង្គការ WWF-កម្ពុជា៖ facebook.com/WWFCambodia

ខេត្តមណ្ឌលគីរីសម្បូរទៅដោយជីវៈចម្រុះ។ វាជាជម្រកសម្រាប់ជំពូកសត្វដ៏អស្ចារ្យនានារបស់សកលលោកចំនួន ៣៤ ប្រភេទ ដែលរួមមាន ដំរីអាស៊ីដែលមានចំនួនច្រើនជាងគេក្នុងប្រទេសកម្ពុជា សត្វទន្សោងដែលមានចំនួនច្រើនបំផុតក្នុងពិភពលោកស្ថិតក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ទោចថ្កាល់លឿន សត្វខ្លាខិនដែលជាប្រភេទសត្វកម្រ និងទទួលរងគ្រោះ ព្រមទាំងប្រភេទបក្សីចំនួន ៣៣៤ ប្រភេទទៀត ដែលរួមមានបក្សី ១៤ ប្រភេទ ដែលត្រូវបានចុះបញ្ជីក្រហម IUCN ជាប្រភេទសត្វទទួលរងគ្រោះជាសកល។ សត្វខ្លាធំក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ត្រូវបានគេថតបានជាចុងក្រោយក្នុងឆ្នាំ២០០៧ ក្នុងខេត្តមណ្ឌលគីរី ហើយរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា បានប្រកាសគម្រោងដ៏ធំមួយដើម្បីស្តារពូជសត្វខ្លាធំឡើងវិញ និងការពារជីវៈចម្រុះដ៏អស្ចារ្យក្នុងតំបន់។ ប្រជាពលរដ្ឋកម្ពុជានឹងមានមោទនភាពដែលប្រទេសរបស់ពួកគេជាទីជម្រករបស់ប្រភេទសត្វព្រៃ និងបក្សីដ៏អស្ចារ្យជាច្រើនបែបនេះ។ ការប្រារព្ធទិវាសត្វខ្លាធំ ជាការទទួលស្គាល់នូវជីវៈចម្រុះដ៏ល្អឯករបស់ប្រទេសកម្ពុជា។

ក្នុងឆ្នាំ២០១០ រដ្ឋាភិបាលនៃប្រទេសដែលមាន និងធ្លាប់មានសត្វខ្លាធំ បានធ្វើការប្តេជ្ញាចិត្តលើគោលដៅអភិរក្សដ៏ធំ បំផុតមួយសម្រាប់ប្រទេសតូមួយប្រទេសនេះ។ គម្រោង TX2 ជាគោលដៅសកលដើម្បីបង្កើនចំនួនសត្វខ្លាធំទ្វេដង ត្រឹមឆ្នាំ២០២២។ ការធ្លាក់ចុះជាច្រើនទស្សវត្សនៃចំនួនសត្វខ្លាធំដែលរស់នៅក្នុងព្រៃទូទាំងពិភពលោក បានឈប់បន្តការ ធ្លាក់ចុះចាប់តាំងពីឆ្នាំ២០១៦ ហើយចំនួនរបស់វាបានចាប់ផ្តើមកើនឡើងវិញ ដែលនេះជាសញ្ញានៃក្តីសង្ឃឹមសម្រាប់ការ អភិរក្សសត្វខ្លាធំទូទាំងសកលលោក។

ប្រទេសកម្ពុជា ជាប្រទេសមួយក្នុងចំណោមប្រទេសទាំង ១៣ ដែលសត្វខ្លាធំអាចរស់នៅបាន បានចូលរួមប្តេជ្ញាក្នុងការ សម្រេចឱ្យបាននូវគោលដៅជាសកលដ៏ធំនេះ ហើយទិវាសត្វខ្លាធំមានបំណងលើកកម្ពស់ការយល់ដឹង និងការគាំទ្រផែន ការស្តារសត្វខ្លាធំឡើងវិញក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។ ដោយគ្រាន់តែចូលរួមកាត់បន្ថយការលក់ដូរ និងបរិភោគសាច់សត្វព្រៃ ប្រជាពលរដ្ឋកម្ពុជាក្នុងខេត្តមណ្ឌលគីរីក៏បានរួមចំណែកមួយផងដែរក្នុងផែនការនាំសត្វខ្លាធំត្រឡប់មកប្រទេសកម្ពុជាវិញ ។

ប៉ុន្តែនៅមានបញ្ហាប្រឈមជាច្រើនក្នុងការសម្រេចគោលដៅនេះ។ កត្តាគម្រាមកំហែងមួយក្នុងចំណោមកត្តាជាច្រើន ដែលប៉ះពាល់សុខុមាលភាពព្រៃឈើ និងសត្វព្រៃយ៉ាងខ្លាំងបំផុតនោះ គឺអន្ទាក់។ សត្វព្រៃនិមិត្តរូប ដូចជាសត្វគោព្រៃ និងសត្វខ្លាធំដែលកំពុងទទួលរងគ្រោះជាសកល ត្រូវបានបាត់បង់ដោយសារការបរបាញ់។ អន្ទាក់ជាឧបករណ៍បរបាញ់ ដ៏ថោក និងសាមញ្ញបំផុតមួយ ដែលសម្លាប់សត្វព្រៃដោយមិនរើសអើង រាប់ទាំងសត្វទន្សាយតូចៗ ទៅដល់សត្វដ៏ធំៗ។ ទិន្នន័យជាក់លាក់បានបង្ហាញថាអន្ទាក់ជាគ្រោះមហន្តរាយពិតប្រាកដមួយក្នុងព្រៃជាច្រើនក្នុងប្រទេសកម្ពុជានាពេល បច្ចុប្បន្ន។ គ្រាន់តែក្នុងដែនជម្រកសត្វព្រៃភ្នំព្រេច និងដែនជម្រកសត្វស្រែពក អន្ទាក់ចំនួន ៣០០០ ក្នុងមួយឆ្នាំ ត្រូវបាន ដកហូត។

តម្រូវការសាច់សត្វព្រៃក្នុងស្រុក និងអន្តរជាតិ ជាហេតុដ៏ចម្បងមួយដែលបណ្តាលឱ្យមានអន្ទាក់ជាច្រើនឆក់យកជីវិត សត្វព្រៃសំខាន់ៗ បាត់អស់ពីព្រៃឈើនានារបស់ប្រទេសកម្ពុជា។ អង្គការ WWF-កម្ពុជា និងដៃគូសហការជាច្រើន កំពុង ធ្វើការជម្រុញមនុស្សគ្រប់រូបឱ្យចូលរួមដើរដំណើរការបរិភោគសាច់សត្វព្រៃ ខណៈដែលជួយការពារសត្វព្រៃសំខាន់ៗ។

"អន្ទាក់ជាយាដករគ្មានសម្លេង ដែលសម្លាប់សត្វព្រៃក្នុងព្រៃនានារបស់យើង ហើយអន្ទាក់ទាំងនេះកំពុងតែបំផ្លាញចំនួន សត្វព្រៃជាច្រើនរបស់កម្ពុជា ដែលមានសារសំខាន់ជាលក្ខណៈសកលលោក" ប្រសាសន៍របស់លោក សេង ទៀក នាយកអង្គការ WWF-កម្ពុជា។ "យើងសូមអំពាវនាវឱ្យអ្នកប្រមាញ់សត្វព្រៃ បញ្ឈប់ការបរបាញ់ សំណូមពរឱ្យប្រជាពល រដ្ឋឈប់បរិភោគ និងទិញសាច់សត្វព្រៃ និងជម្រុញឱ្យរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាបង្ក្រាបទីផ្សារលក់សាច់សត្វព្រៃ និងការប្រើប្រាស់ អន្ទាក់ក្នុងតំបន់ព្រៃការពារ។"

ព្រឹត្តិការណ៍លើកកម្ពស់ការយល់ដឹងនេះ គាំទ្រដោយក្រសួងបរិស្ថាន សហភាពអឺរ៉ុប (The European Union) និងទី ភ្នាក់ងារសហរដ្ឋអាមេរិកសម្រាប់ការអភិវឌ្ឍអន្តរជាតិ (USAID)។

ព័ត៌មានបន្ថែម៖

លោក អ៊ុន ចក្រី ប្រធានផ្នែកទំនាក់ទំនង នៃអង្គការ WWF-កម្ពុជា
អ៊ីម៉ែល៖ chakrey.un@wwf.org.kh

អំពីអង្គការ WWF-កម្ពុជា (World Wide Fund for Nature)

អង្គការ WWF បានបង្កើតឡើងនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាក្នុងឆ្នាំ១៩៩៨ ដែលជាផ្នែកមួយនៃអង្គការ WWF ក្នុងមហាតំបន់
ទន្លេមេគង្គ។ បេសកកម្មរបស់អង្គការ WWF គឺធានាឱ្យមានការចូលរួមគាំទ្រពីមនុស្សគ្រប់រូបដើម្បីធ្វើការអភិរក្សនូវជីវៈ
ចម្រុះដ៏សម្បូរបែបនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។ អង្គការ WWF កម្ពុជា នឹងជម្រុញឱ្យមានឱកាសថ្មីៗជាច្រើនដែល
ផ្តល់ផលប្រយោជន៍ដល់មនុស្ស និងធ្វើឱ្យប្រសើរឡើងនូវកម្រិតជីវភាពរបស់ប្រជាពលរដ្ឋក្នុងមូលដ្ឋាន ព្រមទាំងចូលរួម
កាត់បន្ថយភាពក្រីក្រ តាមរយៈការលើកទឹកចិត្តឱ្យមានការប្រើប្រាស់ធនធានធម្មជាតិប្រកដដោយនិរន្តរភាព។ សម្រាប់
ព័ត៌មានលម្អិត សូមចូលទៅកាន់គេហទំព័ររបស់អង្គការ WWF-កម្ពុជា៖ wwf.org.kh